
Valtuustoaloitteet 2019

1. JARDno-2019-692, Valtuustoaloite / Karjalan kielen liputuspäivä 27.11

Mikko Vesterinen ja 9 muuta valtuutettua

Kuvaus:

Aloitteessa esitetään, että Järvenpään kaupunki aloittaa liputtamisen karjalan kielen juhlapäivänä 
27.11 juhliakseen karjalan kielisiä ja muita vähemmistökieliä. 

Vastaus:

Aloitetta on käsitelty kaupunginvaltuustossa 25.2.2019 § 7, jossa päätettiin Järvenpään kaupungin 
aloittavan liputuksen 27.11. 

Hyvinvointilautakunta 14.11.2019 § 67 äänesti asiasta ja esitti, että jatkettaisiin nykyistä 
Järvenpään toimintatapaa ja noudattaa sisäministeriön antamia suosituksia liputuspäivien osalta 
eikä näin ollen liputa aloitteen ehdottamana päivänä, ellei kyseinen päivä tule sisäministeriön 
suositeltavien liputuspäivien joukkoon. Kaupunginhallitus päätti 2.12.2019 § 316 esittää 
kaupunginvaltuustolle, että kaupunki suorittaa liputuksen sisäministeriön suosittelemina päivinä 
sekä Järvenpää-päivänä, kuten nykyisinkin.

Aloite on loppuun käsitelty.

2. JARDno-2019-693, Valtuustoaloite / Järvenpään kaupungin uuden Vuoden ilotulituksen 
korvaaminen laservaloesityksellä

Mikko Laakkonen ja 24 muuta valtuutettua

Kuvaus:

Aloitteessa esitetään, että Järvenpään kaupunki selvittäisi mahdollisuuksia korvata nykyinen Uuden 
Vuoden ilotulitus laservaloesityksellä.

Vastaus:

Aloitetta on käsitelty Hyvinvointilautakunnan kokouksessa 14.11.2019 § 68.

Järvenpään esteen mahdolliselle lasershowlle aiheuttaa Helsinki-Vantaan lentokentän 
loppulähestymislinjojen asettuminen Järvenpään yläpuolelle ja sitä kautta lasershown haitoista 
lentoliikenteelle. Helsinki-Vantaan lähilennonjohdon päällikön mukaan mahdollinen lasershow 
voitaisiin kuitenkin järjestää, jos esityssuunta olisi kompassisuuntien 330 ja 040 välinen sektori. 
Varsinainen lupa lasershowlle haetaan erikseen säteilyturvakeskukselta. Lasershown hinta on 
lähtökohtaisesti huomattavasti kalliimpi kuin vastaavan perinteisen ilotulituksen. 8.10.2019 JT Lase 
OY:tä pyydetyn alustavan tarjouksen mukaan lasershown hinta on tällä hetkellä noin nelinkertainen 
perinteiseen ilotulitukseen verrattuna.

Hyvinvointilautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginvaltuusto päättää, että 
vuoden 2019 ilotulitus toteutetaan nykyisen sopimuksen puitteissa. Vuoden 2020 sekä tulevien 
vuosien osalta arvioidaan lasershown toteuttamismahdollisuutta edellä kuvattujen lentoliikenteen 
asettamien rajoitteiden ja kokonaistalouden edellytysten näkökulmasta



Aloite on loppuun käsitellyksi.

3. JARDno-2019-1105, Valtuustoaloite / Järvenpään Opiston päiväopetuksen jatkaminen sekä 
pysyvien ja laadukkaiden toimintatilojen osoittaminen Järvenpään Opistolle

Mikko Vesterinen ja 36 muuta valtuutettua

Kuvaus:

Aloitteessa esitetään, että Järvenpään kaupunki etsii terveet ja sopivat tilat Järvenpään Opiston 
päivätoiminnalle ja tekee pitkän aikavälin suunnitelman opiston pysyvistä tiloista.

Vastaus:

Aloite lähetettiin hyvinvoinnin palvelualueelle valmisteltavaksi.

Aloitteen käsittely on kesken.

4. JARDno-2019-2891, Valtuustoaloite / Puistoruokailukokeilun järjestäminen kesällä 2020

Katja Repo ja 26 muuta valtuutettua

Kuvaus:

Aloitteessa esitetään, että Järvenpään kaupunki järjestää maksuttoman puistoruokailun lapsille 
kesällä 2020.

Vastaus:

Aloitetta on käsitelty Opetus- ja kasvatuslautakunnassa 25.2.2020 § 12 sekä 
Hyvinvointilautakunnassa 27.2.2020 § 12.

Aloitetta on valmisteltu hyvinvoinnin palvelualueen yhteistyöryhmässä ja yhteistyössä 
opetusjohtajan ja varhaiskasvatusjohtajan kanssa.  Työryhmä esittää puistoruokailun järjestämistä 
kokeiluna ajalla 1.6.–18.6.2020 kahdessa paikassa: pohjoisen alueen ruokailu järjestetään entisen 
perhekeskus Maahisen (nyk. perhetalo Keltasirkku) piha-alueella ja keskustan ja eteläisen alueen 
ruokailu Kinnarin koulun piha-alueella, lähiliikuntapaikan läheisyydessä.  Maksuton ruokailu on 
tarkoitettu lapsille. Muille aloitteessa mainituille kohderyhmille ruokailua ei tulevan kesänä voida 
järjestää. Järvenpäässä Yhdessä katettu -verkosto tarjoaa mahdollisuuksia maksuttomiin 
ruokailuihin myös aikuisille.

Kaupunki järjestää ruokailun omana toimintanaan ruuan jakelun sekä sen yhteydessä mahdollista 
muuta toimintaa. Puistoruokailukokeilusta saatujen kokemusten ja palautteen perusteella 
arvioidaan puistoruokailun jatkamista seuraavina kesinä. Mikäli kokeilun jälkeen puistoruokailua 
halutaan jatkaa tai laajentaa, tulee sen kustannuksista sopia talousarviovalmistelussa.

Lautakunnat päättävät esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle, että 
puistoruokailu kokeilu toteutetaan 1.6.–18.6. 2020 ja annetaan viranhaltijoille valtuudet päättää 
tarkemmin kokeilun toteuttamisesta.

Aloite todetaan loppuun käsitellyksi.



5. JARDno-2019-2892, Valtuustoaloite / Puurakentamisen lisääminen

Katri Kuusikallio ja 25 muuta valtuutettua

Kuvaus:

Aloitteessa esitetään, että Järvenpään kaupunki tukisi puurakentamisen vaihtoehdon jokaisen 
julkisen rakentamishankkeen tarveselitys- ja hankesuunnitteluvaiheessa ja selvittäisi 
mahdollisuuden valtion tukeen ja lisäisi puurakentamista.

Vastaus:

Aloite lähetettiin kaupunkikehityksen palvelualueelle valmisteltavaksi. 

Aloitteen käsittely on kesken.

6. JARDno-2019-3239, Valtuustoaloite / Lisää lukutaitoa!

Rita Kostama ja 25 muuta valtuutettua

Kuvaus:

Aloitteessa esitetään, että Järvenpään kaupunki lähtisi edistämään lasten ja nuorten lukutaitoa 
teatterin ja draaman keinoin.

Vastaus:

Aloite lähetettiin opetuksen ja kasvatuksen palvelualueelle valmisteltavaksi. 

Aloitteen käsittely on kesken.

7. JARDno-2019-3667, Valtuustoaloite / Elinkeinoyhteistyöstä pidättäytymiseksi ihmisoikeuksia 
loukkaavien valtioiden, tai niistä tulevien yrityksien kanssa

Heini Liimatainen ja 12 muuta valtuutettua

Kuvaus:

Aloitteessa esitetään, että Järvenpään kaupunki pidättyisi elinkeinoyhteistyöstä ihmisoikeuksia 
loukkaavien valtioiden tai niistä tulevien yritysten kanssa. 

Vastaus:



Aloite on loppuun käsitelty

8. JARDno-2019-3669, Valtuustoaloite / Sisäilmatekijöiden huomioiminen Harjulan koulun 
materiaali- ja kalustevalinnoissa

Katja Repo ja 14 muuta valtuutettua

Kuvaus:

Aloitteessa esitettään, että kalustus ja sisustus tehdään Harjulan kouluun sisäilmaesteettömänä. 
Tämä auttaisi onnistuessaan kehittämään sisäilmaystävällisempiä ympäristöjä järvenpääläisille.

Aloite lähetettiin konsernipalveluihin ja opetuksen ja kasvatuksen palvelualueille valmisteltavaksi.

Aloitteen käsittely on kesken.

Valtuustoaloitteet 2018

9. Valtuustoaloite, JARDno-2018-526 / Järvenpäästä todellinen pyöräilykaupunki

Kuvaus:

Valtuustoaloitteessa esitetään, että Järvenpäästä tehdään todellinen pyöräilykaupunki, jossa
mm. kevyen liikenteen väyliä kehitetään, ekologisuus huomioidaan ja ennalta ehkäistään
tuki-ja liikuntaelinten ongelmia.
Vastaus:



Järvenpään kaupunkikehitys käynnisti keväällä 2018 työn Järvenpään pyöräliikenteen
kehittämissuunnitelma, joka on loppuviimeistelyjä vaille valmis. Työ on tarkoitus tulla
päättäjien käsiteltäväksi kevään 2019 aikana. Työssä on esitys siitä, miten Järvenpäätä
voitaisiin kehittää kohti todellista pyöräilykaupunkia.

Aloite lähetettiin kaupunkikehityksen palvelualueelle valmisteltavaksi. 

Aloitteen käsittely on kesken.

10. Valtuustoaloite JARDno-2018-983 / Järvenpää Plus: Unicefin lapsiystävällinen kunta -
toimintamallin käyttöönotto

Kuvaus:
Järvenpää Plus esittää, että Järvenpää ottaisi UNICEFin Lapsiystävällinen kunta
toimintamalliin. Joka pohjautuu YK:n lapsen oikeuksien sopimukseen.
Lapsiystävällinen kunta perustuu UNICEFin kansainväliseen Child Friendly Cities -
malliin. Suomalainen versio on kehitetty yhdessä Hämeenlinnan kaupungin kanssa
pilottiprojektissa 2012-2013. Mukana on jo 14 kuntaa. UNICEF ottaa vuosittain uusia
kuntia mukaan malliin.
Lapsiystävälliseksi katsotaan kunta, joka edistää aktiivisesti ja konkreettisilla teoilla
lapsen oikeuksia. Tämä tarkoittaa. että lapsen oikeudet näkyvät kunnan politiikassa,
ohjelmissa, toimintatavoissa, viestinnässä Ja talousarviossa. Lapsiystävällisessä
kunnassa lapset ovat aktiivisia toimijoita: heidän mielipiteitään kuullaan, ja he voivat
vaikuttaa päätöksentekoon"
Lapsiystävällinen kunta -mallia toteuttavalla kunnalla on mahdollisuus saada kahden
vuoden kehittämisen jälkeen " Suomen UNICEFin lapsiystävällinen kunta-tunnustus,
joka on kiitos sitoutumisesta ja onnistuneesta työstä lapsen oikeuksien edistämiseksi.

Vastaus:
Tässä vaiheessa on priorisoitu ennakkovaikutusten, ml. lapsivaikutusten arviointi,
kehittäminen osana palveluverkkoselvityksiä ja valmistelussa olevia hankkeita.

Aloite lähetettiin opetuksen ja kasvatuksen palvelualueelle valmisteltavaksi.

Aloitteen käsittely on kesken.

11. Valtuustoaloite JARDno-2018-1143 / Keskustan valtuustoryhmän 33 valtuutettua:
Tukea vanhemmuuden harkintaan ja suunnitteluun

Kuvaus:
Aloitteessa esitetään, että Järvenpään kaupunki ryhtyy suunnittelemaan monialaista
palvelua vanhemmuutta harkitseville.

Vastaus:
Suuri osa aloitteeseen liittyvistä palveluista ovat siirtynet Keusoten järjestettäviksi.
Aloitteessa esitettyä asiaa tullaan valmistelemaan Hyvinvoinnin ja terveyden
edistämisen avainalueen johdolla yhdessä Keusoten ko. palvelujen kanssa.



Aloite lähetettiin hyvinvoinnin palvelualueelle valmisteltavaksi.

Aloitteen käsittely on kesken.

12. Valtuustoaloite, JARDnro-2018-3139 / Satu Haaparanta ja 32 valtuutettua: Nuorten
aktivoimiseen tähtäävästä työpajasta

Kuvaus:
Aloitteessa esitetään nuorten omatoimisuuteen ja aktivoitumiseen
tähtäävän mopo-, skootteri-, mopoauto- ja polkupyöräpajan perustamista
Järvenpäähän.
Paja ei olisi pelkästään varsinainen työpaja, vaan sosiaalisen aktivoinnin ja
kuntoutumisen paikka, joka tarjoaa ponnahduslaudan elämässä eteenpäin. Nuorten
paja on osa arjen tukea ja sosiaalityötä.

Vastaus:
Hyvinvointilautakunta on käsitellyt aloitetta kokouksessaan 23.1.2020 § 3.

Hyvinvointilautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle, että se 
hyväksyy palvelualueen vastauksen aloitteeseen, mutta toteaa aloitteen käsittelyn olevan vielä 
kesken. 

Aloitteen käsittely on kesken

13. Valtuustoaloite, JARDno-2018-3141 / Heini Liimatainen ja 24 valtuutettua:
Kasvisruuan tarjoaminen kaikilla aterioilla

Kuvaus:
Aloitteessa esitetään, että kaupungin päivähoidon ja opetuksen aterioilla
olisi aina tarjolla kasvisvaihtoehto liharuuan rinnalla.

Vastaus:
Kasvisruokavaihtoehto on jo tarjolla kaikille yläkouluissa ja lukiossa. Tarjoilulle
asettaa haasteita linjastojen koko. Uusiin kohteisiin linjastojen kokoa on kasvatettu,
jos tilat sen sallivat. Mikäli varhaiskasvatuksen uusiin päiväkoteihin tulee ruokasalit,
on kasvisruokavaihtoehdon tarjoaminen siellä tilattuna myös mahdollista. Aloitteessa
esitetty asia on tarkemmin valmistelussa yhteistyössä Jatsi Oy:n kanssa.

Aloite lähetettiin hyvinvoinnin sekä opetuksen ja kasvatuksen palvelualueille valmisteltavaksi.

Aloitteen käsittely on kesken.

14.  Valtuustoaloite, JARDno-2018-3671 / SDP:n valt.ryhmä ja 24 valtuutettua:
Maksuttomista työvälineistä ja -tarvikkeista järvenpääläisille toisen asteen
opiskelijoille

Kuvaus:
Aloitteessa esitetään, että Järvenpää selvittää ja valmistelee mallin, joka mahdollistaa



jokaiselle järvenpääläiselle peruskoulun päättävälle ja toisen asteen koulutusta vailla
olevalle maksuttomat toisen asteen koulutuksen työvälineet ja tarvikkeet

Vastaus:
Palvelualueilla on seurattu saman sisältöisen kansalaisaloitteen KAA 5/2018 käsittelyä
ja siihen liittyvää valtakunnallista keskustelua sekä seurataan mahdollisia uusia
kansallisia linjauksia. Lisäksi palvelualueet käyvät alueellista keskustelua
naapurikuntien ja koulutuksen järjestäjien kanssa opiskelijoiden työvälineiden ja –
tarvikkeiden kustannusten korvauksista sekä KEUsoten kanssa ehkäisevän
toimeentulotuen myöntämiskriteereistä.

Aloite lähetettiin hyvinvoinnin sekä opetuksen ja kasvatuksen palvelualueille valmisteltavaksi.

Aloitteen käsittely on kesken.

15.  Valtuustoaloite, JaRDno 2018-2648, Järvenpää Plus valtuustoryhmä, yht. 42 valtuutettua, 
Satakunta-hanke

Kuvaus:

Aloitteessa esitetään, että Järvenpään kaupunki selvittää mahdollisuudet osallistua Turun yliopiston 
toteuttamaan SATAKUNTA-tutkimushankkeeseen, johon tavoitteena on taata terveet julkiset 
sisätilat asukkaille ja työntekijöille.

Aloite on lähetetty opetuksen ja kasvatuksen sekä hyvinvoinnin palvelualueille valmisteltavaksi.

Aloitteen käsittely on kesken.


